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تیـم اسـتقلال در حالـی از شـنبه آینـده کار خـود را در اردوی کیـش آغـاز 

می کند که با باز شـدن پنجره نقل و انتقالات زمسـتانی حالا تمامی نگاه ها 

بـه دفتـر ایـن باشـگاه در سـعادت آباد اسـت تـا بـا حضـور بازیکنـان جدید 

بـرای بسـته شـدن قـرارداد، پروسـه تقویـت آبی هـا در نیم فصل آغاز شـود. 

در هـر صـورت اسـتقلال بعـد از تغییـرات در کادرفنی، همچنـان روال خود 

را حفـظ کـرده و درنهایـت بـا عنـوان ناامید کننـده دهمـی بـه کار خـود در 

نیم فصـل پایـان داد. به هر حـال اختـلاف بـا صدرنشـینان بـه انـدازه ای زیاد 

شـده کـه کسـب برتـری صددرصدی در تمامی دیدار هـای نیم فصل دوم هم 

نتواند ضامن قهرمانی باشـد. این در حالی اسـت که با این شـرایط کسـب 

عنـوان نایب قهرمانـی بـرای گرفتـن جواز آسـیا هم زیر سـؤال رفته اسـت. با 

ایـن حـال بـه جـز هدف اصلـی که می توانسـت قهرمانـی لیگ برتر باشـد، 

اهـداف دیگـری همچنـان در فصـل  جاری باقـی مانده که هـواداران این تیم 

را نسـبت بـه فتـح آن هـا )البتـه در صورتـی کـه بـه طـور واقعـی تقویـت تیم 

در دسـتورکار باشـد( همچنـان امیـدوار نگه داشـته اسـت. رقابت های جام 

حذفـی و درخشـش در آسـیا از ایـن دسـت اهـداف هسـتند کـه می تـوان با 

آن هـا هـم تا حدودی دل طرفداران سـخت گیر اسـتقلالی را نـرم کرد؛ با این 

 آبی ها بـه صورت حقیقـی برای 
ً
حـال ایـن سـؤال پیـش می آیـد کـه آیا واقعـا

نیم فصـل دوم در مسـیر تقویـت و پیشـرفت قـرار دارنـد یا خیر؟ 

  صالح می خواهد برگردد! 
پیـش از ایـن از گزینه هایـی کـه بـرای نیم فصل دوم رقابت هـای لیگ مدنظر 

اسـتقلالی ها هسـتند اخبـاری را در »فرهیختـگان« منتشـر کـرده و ایـن در 

صورتـی اسـت کـه بـه تازگی مشـخص شـد صالـح حردانی نیز مـورد توجه 

باشـگاه پرطرفـدار پایتخـت قرار گرفته اسـت. 

حردانـی کـه بعـد از پایان دیدار هفته پانزدهم لیگ مقابل اسـتقلال در جمع 

خبرنـگاران از پیشـنهاد اسـتقلال خبـر داد، در نیم فصـل نخسـت بـه دلیـل 

مصدومیـت، کمتـر فرصـت بـازی پیـدا کرده بـا این حال طبـق اظهارنظری 

کـه بـه تازگـی از ایـن مدافع راسـت منتشـر شـده، بـه نظر می رسـد حردانی 

بـرای حفـظ جایـگاه خـودش حداقـل در تیـم ملـی بی میـل نیسـت کـه بـه 

اسـتقلال بازگردد. 

در ایـن خصـوص شـنیده های خبرنـگار »فرهیختـگان« حکایـت از آن دارد 

کـه حردانـی پیشـنهاد گرفتن رضایت نامـه اش را با اصفهانی هـا مطرح کرده 

کـه البتـه در وهلـه اول ایـن امـر مورد مخالفت باشـگاه سـپاهان قـرار گرفته 

اسـت. البتـه ایـن مدافع مشـکلی بـرای همراهی طلایی پوشـان در نیم فصل 

دوم نـدارد؛ چراکـه بـه تازگـی او در صحبـت بـا کارتـرون متوجـه ایـن امـر 

شـده کـه در اندیشـه های فنـی ایـن سـرمربی قـرار داشـته و فقـط به خاطـر 

مصدومیـت در ایـن مـدت کمتـر بـه کار گرفته شـده اسـت. بنابرایـن به نظر 

می رسـد مخالفت با جدایی حردانی از سـوی سـرمربی فرانسـوی سـپاهان 

صـورت گرفتـه باشـد. ایـن در شـرایطی اسـت کـه براسـاس صحبت هـای 

اخیـر حردانـی، ایـن بازیکـن بـرای بازگشـت بـه جمـع آبی پوشـان بـه هیچ 

عنـوان مشـکلی بـرای رقابـت بـا رامین رضاییان در جناح راسـت اسـتقلال 

 اعـلام کـرد: »رقابـت را دوسـت دارم. بـا تمام 
ً
نداشـته؛ چراکـه او صراحتـا

احترامـی کـه بـرای رضاییـان قائلـم، او بازیکن خوب و باشـخصیتی اسـت 

ولـی دلیـل جدایـی ام از اسـتقلال به خاطـر رقابـت و پـول و ایـن چیز هـا 

نبـود!« درخصـوص وضعیـت حردانی این طور شـنیده می شـود که احتمال 

جابجایـی ایـن بازیکـن بـا میـلاد زکی پور وجـود دارد.

  رضاوند از وضعیتش رضایت ندارد
 
ً
آرش رضاونـد در مـدت زمـان حضـور در اسـتقلال در ایـن مـدت معمولا

عملکـرد سینوسـی داشـته اسـت. در برخـی دیدار هـا او توقعـات را برآورده 

نکـرده و در بعضـی دیدار هـای دیگـر از جملـه همیـن دیـدار اخیـر مقابـل 

سـپاهان بـا عملکـردی عالی، یکی از سـتاره های تیمش بوده اسـت. درباره 

رضاوند گفته می شـود که مسـائل روحی-روانی در عملکردش تأثیر زیادی 

دارد. بازیکنـی کـه در صورتـی کـه شـرایط تیم از هر لحاظ به میل او باشـد، 

می توانـد تـا حـد تیـم ملـی هـم پیشـرفت کـرده و خـود را بـالا بکشـد امـا 

برعکـس اگـر کوچک تریـن بحثـی روحیـه او را بـه هـم بریزد، ایـن موضوع 

در زمیـن مسـابقه هـم نمـود عینی پیـدا کرده و 

بـه سـرعت این به هم ریختگـی در عملکرد این 

بازیکـن آشـکار می شـود. بـا این حـال از زمانی 

که موسـیمانه به اسـتقلال آمده، رضاوند به شـدت 

مـورد توجـه سـرمربی آبی هـا قـرار گرفته و بـا وجود آنکه 

مباحثی مبنی بر جدایی هافبک اسـتقلالی ها در نیم فصل شـنیده 

می شـد امـا بـا حضـور موسـیمانه و میـدان دادن بـه ایـن بازیکـن در 

دیدار هـای اخیـر، بـه نظـر می رسـد سـرمربی آفریقایـی اسـتقلال 

به شـدت روی مانـدن رضاونـد بـرای نیم فصـل دوم حسـاب باز 

کـرده و قصـدی بـرای فـروش یا معاوضـه او ندارد. 

امـا شـنیده ها حاکـی از آن اسـت کـه رضاوند از وضعیت خود در اسـتقلال 

رضایـت نداشـته و احتمـال دارد بـا گرفتـن رضایت نامه اش از این باشـگاه، 

بـرای نیم فصـل دوم از جمـع آبی هـا جـدا شـود. حـال اینکـه در ادامـه 

درخصـوص وضعیـت ایـن بازیکـن شـرایط بـه کـدام سـمت سـوق پیـدا 

کـرده و آیـا درنهایـت خواسـته رضاونـد بـرای جدایی تأمین می شـود یا نظر 

موسـیمانه درخصـوص مانـدن او، بایـد منتظـر روز هـای آتـی باقـی ماند. 

  یک پیشنهاد عجیب رسید
اسـتقلالی ها بـرای بـه خدمـت گرفتن جوئل کوجـوی قرقیزسـتانی چاره ای 

جـز خداحافظـی بـا یکـی از خارجی هـای خـود نـدارد )البتـه در صورتـی 

کـه پیشـنهاد افزایـش تعـداد بازیکنـان خارجـی تیم ها تصویب نشـود(. در 

ایـن خصـوص شـنیده می شـود بلانکـوی آرژانتینی که از روز اول نتوانسـت 

نظـر سـرمربی تیـم را جلـب کنـد بیشـتر از هـر خارجـی دیگری بـه در های 

خروجـی باشـگاه اسـتقلال نزدیک تـر اسـت. البتـه مـواردی ماننـد داشـتن 

قـرارداد و پرداخـت غرامـت سـنگین به ایـن مهاجم موانع جـدی برای قطع 

همـکاری بـا بلانکـو محسـوب می شـود. درخصـوص این بازیکـن چندی 

پیـش نیـز بـه ایـن موضوع اشـاره کردیم که با توجه به پیشـنهاد سـیرجانی ها 

احتمـال باقـی مانـدن ایـن چهـره در لیـگ برتر ایـران زیاد بـوده ضمن اینکه 

بـه تازگـی نیـز پیشـنهادی هـم فـولاد بـرای ایـن مهاجم که سـابقه بـازی در 

لالیگا 2 را دارد رسـیده اسـت. 

بـا ایـن حـال شـنیده های خبرنـگار »فرهیختـگان« بعـد از 

پیچیـده شـدن انتقـال محمدرضـا آزادی از العروبـه بـه 

اسـتقلال، برخـی اخبـار در حواشـی این باشـگاه حکایت 

از آن دارد کـه گویـا پیشـنهادی هـم درخصـوص جابه جایی 

بلانکـو بـا آزادی مطـرح شـده کـه درخصـوص عاقبت این 

اتفـاق احتمالـی نیـز باید منتظـر روز های آینـده باقی ماند. 

رضاوند نمی خواهد بماند؛ حردانی دوست دارد برگردد 

استقلال به دنبال معاوضه بلانکو با آزادی
محمدرضا حاجی عبدالرزاق

خبرنگار گروه ورزش

نیلوفر مژدهی
خبرنگار

قرار بود درباره سهرابیان از فیفا استعلام بگیرند! 

سرگیجه در فدراسیون
بعد از اینکه از حضور ســـهرابیان در لیست موسیمانه برای تقویت 

استقلال خبر دادیم، هفته گذشته برای اولین بار از مخالفت باشگاه 

شمالی در خصوص جدایی این مدافع که در ابتدای فصل از جمع 

آبی های تهرانی جدا شـــده و به نساجی پیوسته بود، نوشتیم. این در 

حالی است که در همین مدت نیز گمانه زنی ها و شائبه های زیادی 

درباره این انتقال احتمالی صورت گرفته و برخی این طور مطرح کردند 

 می گوید هیچ بازیکنی در 
ً
که چون براســـاس قوانین فیفا که صراحتا

یک فصل در بیشتر از 2 تیم نمی تواند بازی کند، به همین دلیل این 

قانون شـــامل حال سهرابیان شده و او نمی تواند به استقلال برگردد، 

اما برخی دیگر هم مدعی شدند از آن جایی که قرار است سهرابیان 

 در 
ً
به تیم ســـابق خود برگردد بنابراین طبق قوانین، این مدافع عملا

همان دو تیمی که در قوانین فیفا ذکر شده است بازی کرده و چیزی 

فراتر از آن اتفاق نیفتاده است. 

در این خصوص اما خبرنگار »فرهیختگان« برای بررســـی موارد 

حقوقی و تشـــریح قانون در ماجرای انتقال سهرابیان که البته منتفی 

شد با برخی از مسئولان سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال به صحبت 

پرداخـــت، اما جالب اینکه هیچ یک از افـــراد ذی صلاح در این 

خصوص خبری از اصل ماجرا نداشـــته و تفسیر قانون در این زمینه 

را به بعد موکول کردند. 

در این مورد و اینکه آیا بازگشـــت سهرابیان می توانست همراه با منع 

قانونی باشد، ابتدا یکی از مسئولان سازمان لیگ به »فرهیختگان« 

گفت: »سهرابیان درصورت بازگشت باید قرارداد جدید امضا می کرد 

و این یعنی براساس تعداد قرارداد های بسته شده سهرابیان در 3 باشگاه 

حاضر شده است؛ هرچند کمیته تدوین و مقررات می تواند در این 

زمینه بهتر پاسخگو باشد!« 

وی ادامه داد: »قانون فیفا می گوید یک بازیکن می تواند با 3 باشگاه 

در طول فصل قرارداد بســـته اما برای دو باشگاه بازی کند. حالا این 

شـــبهه پیش می آید که دو باشگاه در صورت رفت و برگشت، یکی 

هستند اما یک پروسه قراردادی جدید ایجاد می شود که باید در این 

زمینه بررسی های بیشتری را انجام داد.« 

همچنین یکی دیگر از مســـئولان سازمان لیگ در این زمینه گفت: 

 قرار اســـت از فیفا استعلام بگیرند، به نظرم این امر نشدنی 
ً
»ظاهرا

باشد، چون براساس یک قرارداد جدید قرار بود این بازیکن برگردد؛ 

 بازیکن، قرضی راهی تیم دیگری شـــده بود شاید 
ً
هرچند اگر مثلا

 در ایـــن خصوص باید از فیفا 
ً
این امر امکان پذیر می شـــد. نهایتا

اســـتعلام گرفت، چون این قانون فیفاســـت و باید ببینیم چه بند و 

تبصره هایی دارد.«

با این حال یک مقام مربوط به این امر در فدراســـیون فوتبال در این 

خصوص اظهار داشت: »الان نمی توانم در این مورد پاسخگو باشم! 

باید با همکارانم مشورت کرده و سپس پاسخگو باشیم.«

وی درباره اینکه قانون در این خصوص چه می گوید، یادآور شـــد: 

»این طور نمی شـــود جواب داد! باید تمرکز داشت و فکر کرد و بعد 

جواب داد! اجازه دهید بررســـی لازم را انجام دهیم و شوری داشته 

باشیم و بعد پاسخ دقیق و لازم را بدهیم. این موضوع حقوقی است 

 گرفتار می شویم!«
ً
و اگر یک پاسخی همین طوری دهیم بعدا

گزارش

فصل قبل را با ۵ گل به پایان رساند اما این فصل هنوز به نیمه نرسیده آمار 

گل هایش را به ۶ رسانده است. امین کاظمیان، مهاجم آلومینیوم اراک که 

رقابت تنگاتنگی با صدرنشین جدول گلزنان دارد چیزی نمانده بود که آقای 

گلی نیم فصل اول خود را جشن بگیرد اما با از دست دادن پنالتی در بازی 

آخر تیمش نتوانست هم تراز با علی علیپور و مهدی لیموچی با هفت گل 

صدرنشین شود، با این حال پیشرفت محسوس کاظمیان او را در کانون 

توجه قرار داده است. به همین بهانه گفت وگویی با مهاجم سخت کوش 

آلومینیوم در »فرهیختگان« انجام دادیم که در ادامه می خوانید. 

نیم فصل اول رضایت بخش بود؟ 

نیم فصل خوبی بود.  6 گل زده و دو پاس گل به نام خودم ثبت کردم و دو پنالتی 

نیز در طول این نیم فصل برای تیمم گرفتم. به نظرم شرایط خوبی داشتم ولی از 

لحاظ تیمی می توانستیم شرایط بهتری پیدا کرده و در جایگاه مناسب تری قرار 

بگیریم. امیدوارم در نیم فصل دوم این اتفاقات برایمان تکرار نبود. دوست داشتم 

نه تنها شرایط فردی خوبی داشته باشم، بلکه شرایط تیمی هم خوب باشد. 

هدفت آقای گلی در این فصل است؟ 

فصل گذشته ۵ گل و دو پاس گل در جریان مسابقات از خود به جا گذاشته بودم 

و این فصل نســـبت به پارسال وضعیت بهتری دارم. عملکردم در کل نسبت به 

فصل قبل خیلی بهتر است. درمورد آقای گلی صحبت کردن خیلی زود است. 

هیچ وقت هم دنبال رسیدن به این عناوین نبودم. دوست دارم در خدمت تیمم 

بوده و بازیکن در اختیاری باشم. اگر بخواهم به آقای گلی فکر کنم ناخودآگاه 

خودخواه شده و نسبت به برخی مسائل تیم بی تفاوت خواهم شد. امیدوارم شرایط 

خوبی پیش بیاید تا اول از همه تیمم به نتیجه دلخواه برســـد و سپس خودم هم 

به آقای گلی دست پیدا کنم. همین حالا هم اگر در بازی قبلی پنالتی را خراب 

نمی کردم ۷ گله بوده و صدرنشین جدول گلزنان می شدم. البته نیم  فصل دیگر 

هنـــوز از لیگ مانده و می توان کمبود ها را جبران کرد اما همچنان می گویم که 

اولویت برای من کار تیمی است. 

با توجه به رقبایی که داری چقدر برای خودت شانس آقای گلی قائل هستی؟ 

رقبای من در تیم هایی بازی می کنند که هم شرایط تهاجمی بهتری دارند و هم 

امید گل بالاست. من برای همه رقبایم احترام قائلم و حرفه ای اند ولی با توجه به 

ساختار تیمی و شرایطی که در آن بازی می کنند احتمال آقای گلی آن ها بیشتر 

اســـت. اگر آن ها در تیمی شبیه به آلومینیوم بودند همین تعداد گلی را که من به 

ثمر رساندم هم نمی توانستند به ثمر برسانند. 

 

اینکه در جدول گلزنان فقط نـــام یک بازیکن خارجی را می بینیم اتفاق 

خوبی است یا ترجیح می دادی رقبای خارجی بیشتری برای عنوان آقای 

گلی داشته باشی؟ 

این اتفاق جنبه های خوب و بد متفاوتی دارد. از طرفی جای امیدواری است و 

نشان می دهد سطح مهاجمان ایرانی پیشرفت کرده و از جهتی جای تأسف دارد 

کـــه بازیکنان باکیفیت به فوتبال ما نمی آیند. از نظر من افول بازیکنان باکیفیت 

خارجی در سطح لیگ ایران بیشتر شده است. این فصل بازیکنان خیلی خوبی 

وارد فوتبال ما نشدند. من معتقدم بازیکنان ایرانی که در حال حاضر در فوتبال 

ما شاغلند از بازیکنان خارجی موجود در لیگمان بهترند. 

به نظرت به عنوان نمونه بازگشت علی علیپور به فوتبال ایران اتفاق بهتری 

است یا خرید یک مهاجم خوب خارجی در شرایط مشابه مفیدتر بود؟ 

 به نظر من بازگشت علی علیپور هم به شرایط فوتبال خودش کمک کرد و هم به 

فوتبال ایران! می بینیم که عملکردش خوب بوده؛ به طوری که در پایان نیم فصل 

خود را به عنوان آقای گل مطرح کرده است. از طرفی وجود چنین مهاجمی باعث 

بالا رفتن انگیزه مهاجمان داخلی می شود. 

 

در بین بازیکنان مدعی آقای گلی کدام را با توجه به تیمی که در آن حضور 

دارند و سبک بازی شان حریف قدرتمندی برای خود می دانی؟ 

بازیکنانی که در تیم های سپاهان، تراکتور و پرسپولیسند شانس بیشتری در جدول 

آقای گلی دارند؛ چرا که در تیم های هجومی بازی می کنند و مالکیت بیشتری 

دارند؛ در نتیجه خلق موقعیت در این تیم ها بیشتر است. آن ها به لحاظ تهاجمی 

از سایر تیم های حاضر در لیگ بهترند. 

نتایج می گوید آلومینیوم نسبت به فصل قبل افت کرده، نظر تو چیست؟ 

به نظر من آلومینیوم نســـبت به فصل قبل افت نکرده بلکه لیگ سخت تر شده 

است. به جدول نگاه کنید؛ فاصله امتیاز رتبه چهارم تا رتبه ۱۴ بسیار کم است. 

این نشان می دهد که کیفیت تیم ها به هم نزدیک است. از طرفی سطح فوتبال 

ایران به سمتی می رود که تیم ها در کار تیمی و ساختار دفاعی پیشرفت کردند و 

قبل از هر چیز تلاش می کنند گل نخورند. این موضوع ربطی به بازی داخل و 

خارج از خانه ندارد. این تفکری است که در بین تیم های لیگ برتری نفوذ کرده 

اســـت. به نظرم کار تیمی را به خوبی انجام می دهند و این از جهاتی به فوتبال 

ایـــران کمک می کند و از جهاتی ضرر می زند. ضربه می زند چون دیگر بازی 

هجومی زیادی در لیگ نمی بینیم اما از طرفی با کلین شیت و تقویت ساختار 

دفاعی حداقل امتیاز را از بازی ها می گیرند. تیم ها به ســـمت و سویی رفتند که 

گل نخورند و یکپارچگی دفاعی برایشـــان از هر چیزی پر اهمیت تر است. در 

نتیجه بازی هجومی یا زیبا در اولویت بعدی است. 

آیا در آلومینیوم هم همین تفکر حاکم است؟ 

ما اغلب بازی ها را با اختلاف 3 یا ۴ گل برنده می شویم و همواره برد های پرگل 

داشتیم. تلاش کردیم هم در فاز دفاعی و هم در حمله نسبت به تیم های دیگر 

بهتر باشـــیم. سبک بازی ما یکنواخت نبوده و برای هر بازی تاکتیک متفاوتی 

داشتیم. در کل فکر می کنم تیم ترازی بودیم و نوسان نداشتیم. 

با این حال به نظر می رسد میل به بردن در آلومینیوم کاهش یافته است؟ 

 تیم ها میل به بردن بیشـــتری داشتند و هجومی بازی 
ً
همان طور که گفتم قبلا

می کردند اما این فصل تیم ها دیگر فضایی نمی دهند. اســـتقلال فصل گذشته 

با جواد نکونام با همین شیوه تا آستانه قهرمانی پیش رفت. فوتبال زیبایی بازی 

نمی کرد اما تا آســـتانه قهرمانی رفت. در حال حاضر تیم ها دفاع تیمی پرفشار 

و پرس متقابل یاد گرفته اند و نتیجه گرا شـــده اند، در نتیجه بازی تماشاگرپسند 

انجام نمی دهند. در لیگ این فصل هم اغلب تیم ها همین شیوه را به کار گرفتند. 

 به دلیل اینکه برد و سه امتیاز را می خواهند و 
ً
البته تیم های بالای جدول تقریبا

برای قهرمانی می جنگند کمتر از این شیوه استفاده می کنند. به هر حال از نظر 

بودجه ای بهترند و بازیکنان هجومی بیشتری به خدمت می گیرند. برای ما هم 

بازی مقابل چنین تیم هایی بهتر اســـت و فرصت بیشتری برای مانور تیم ما به 

وجود می آید. همین استقلال مقابل ما حرفی برای گفتن نداشت. حتی مستحق 

تک امتیاز بازی هم نبود و باید بازی را می باخت و می رفت. حتی باید بیش از 

سه چهار گل از ما دریافت می کرد اما نشد. ما حتی در بازی با سپاهان هم 

شانس گلزنی زیادی داشتیم که از دست دادیم، به هر حال فوتبال روز های 

خوب و بد دارد و فکر می کنم جزو روز های بد ما بود. 

زمزمه هایی جدایی تو از آلومینیوم به گوش می رسد. 

چقدر از قراردادت باقی مانده است؟ 

من تا سال آینده با تیم آلومینیوم قرارداد دارم و هنوز 

یک سال ونیم از قراردادم باقی مانده است. امیدوارم 

هرچه خیر است آن پیش بیاید. مذاکراتی صورت 

گرفته و باید دید در چند روز آینده موافقت صورت 

 تحت 
ً
می گیرد یا نه! من بازیکن باشگاه و طبیعتا

امر مسئولان این باشگاه هستم. شاید شرایط پیش 

بیاید و باشـــگاه بخواهند مرا بفروشد اما براساس 

قراردادی که دارم دخالتی در این مسائل نمی کنم. به هر 

حال طی روز های آینده همه چیز مشخص می شود. پیشنهاد 

خوبی است و شرایط خوبی برای من به وجود می آید. هم 

استقلال، هم پرسپولیس و هم سپاهان شرایط خوبی دارند. 

باید ببینیم چه اتفاقی می افتد و قسمت ما چیست. 

 

به نظر تو چرا در سال های اخیر آمار گل های مهاجمان 

پایین آمده است؟ 

یکی از دلایل پایین آمدن آمار گل های مهاجمان ســـاختار 

دفاعی قوی تیم هاست. از طرفی سطح کیفی زمین چمن های 

ایران به حدی نامناسب است که روی کیفیت کار بازیکنان تأثیر 

می گذارد. در همین هفته اخیر شاهد چنین شرایطی بودیم. 

طبیعی است که کیفیت زمین در کار مهاجمان اخلال به 

وجود می آورد. مورد دیگری که می توانم اشاره کنم شکل تیمی است که تغییر 

کرده است. تا چند سال پیش یک تیم فاز حمله و فاز دفاع داشت. چند بازیکن 

حمله می کردند و چند بازیکن هم دفاع می کردند اما امروزه دیگر به این شکل 

نیست. بازیکنان در پست های مختلف در کار تیمی شرکت کرده و یک مهاجم 

در کار دفاعی نیز شرکت می کند. از این رو در طول یک مسابقه می بینیم که یک 

مهاجم حتی نقش پرس کننده و دفاع کننده را دارد. نکته مهم دیگر تفکر مربیان 

است. در بین مربیان شاغل در لیگ ما مربیانی که علاقه به ساختار دفاعی داشته 

باشـــند بیشتر از مربیانی است که به ساختار تهاجمی علاقه دارند. مربی ها به 

دنبال گل نخوردن و کســـب حداقل امتیازند و در مرحله آخر به فکر کسب سه 

امتیاز می افتند. در نتیجه تعداد مربیان تدافعی در سطح لیگ برتر بیشتر از تعداد 

مربیان تهاجمی است. 

امین کاظمیان در گفت وگو با »فرهیختگان«: آلومینیوم افت نکرده، لیگ سخت تر شده است

هیچ وقت دنبال آقای گلی نبودم
 تا چند روز آینده تیم جدیدم مشخص می شود 

ً
 دیگر بازی هجومی و زیبا در اولویت تیم ها نیست             احتمالا


